<b>Bijsluiter</b>. De hyperlink naar het originele document werkt niet meer. Daarom laat Woogle de tekst zien die in dat document stond. Deze tekst kan vreemde foutieve woorden of zinnen bevatten en de opmaak kan verdwenen of veranderd zijn. Dit komt door het zwartlakken van vertrouwelijke informatie of doordat de tekst niet digitaal beschikbaar was en dus ingescand en vervolgens via OCR weer ingelezen is. Voor het originele document, neem contact op met de Woo-contactpersoon van het bestuursorgaan.<br><br>====================================================================== Pagina 1 ======================================================================

<pre>Beheerplan Civieltechnische
              Kunstwerken
                       2014 - 2018
   Albertine van Binsbergen  Gemeente Beuningen  17-4-2014
</pre>

====================================================================== Einde pagina 1 =================================================================

<br><br>====================================================================== Pagina 2 ======================================================================

<pre>            Beheerplan Civieltechnische Kunstwerken
 Pagina 2
</pre>

====================================================================== Einde pagina 2 =================================================================

<br><br>====================================================================== Pagina 3 ======================================================================

<pre> Beheerplan Civieltechnische Kunstwerken
Inhoudsopgave
INHOUDSOPGAVE ......................................................................................................................................................................3
1.0 INLEIDING ............................................................................................................................................................................5
   1.1 AANLEIDING ...................................................................................................................................................................5
   1.2 DOEL ...............................................................................................................................................................................6
   1.3 EVALUATIE EN ACTUALISATIE .......................................................................................................................................7
   1.4 LEESWIJZER .....................................................................................................................................................................7
2.0 KADERS EN RICHTLIJNEN ...................................................................................................................................................8
   2.1 WET- EN REGELGEVING................................................................................................................................................8
   2.2 GEMEENTELIJK BELEID ................................................................................................................................................ 11
3.0 INVENTARISATIE EN ANALYSE ........................................................................................................................................ 12
   3.1 INVENTARISATIE .......................................................................................................................................................... 15
   3.2 ANALYSE ...................................................................................................................................................................... 22
   3.3 SIGNALEN UIT DE WIJK ............................................................................................................................................... 34
   3.4 CONCLUSIE ................................................................................................................................................................. 35
4.0 VISIE ................................................................................................................................................................................... 37
   4.1 BEHEER EN ONDERHOUD .......................................................................................................................................... 37
   4.2 VERVANGING EN RECONSTRUCTIES ......................................................................................................................... 38
5.0 MAATREGELEN EN ACTIES............................................................................................................................................... 39
   5.1 ACHTERSTALLIG BEHEER EN ONDERHOUD ............................................................................................................. 39
   5.2 DAGELIJKS BEHEER EN ONDERHOUD ....................................................................................................................... 40
   5.3 VERVANGINGEN EN RECONSTRUCTIES .................................................................................................................... 45
   5.4 GROOT ONDERHOUD ............................................................................................................................................... 48
   5.5 BEHEERORGANISATIE.................................................................................................................................................. 49
6.0 FINANCIEEL ....................................................................................................................................................................... 51
   6.1 BESCHIKBARE FINANCIËLE MIDDELEN ....................................................................................................................... 51
   6.2 BENODIGDE FINANCIËLE MIDDELEN ......................................................................................................................... 52
   6.3 UITWERKING FINANCIËN........................................................................................................................................... 52
   6.4 VERVANGINGSOPGAVE 2014-2018 ......................................................................................................................... 53
   6.5 ACHTERSTALLIG ONDERHOUD ................................................................................................................................. 53
7.0 VERVOLG .......................................................................................................................................................................... 54
   7.1 COMMUNICATIE.......................................................................................................................................................... 54
   7.2 INTEGRAAL WERKEN .................................................................................................................................................. 55
BIJLAGEN.................................................................................................................................................................................. 57
   BIJLAGE 1 BEHEEROVEREENKOMSTEN ............................................................................................................................. 57
   BIJLAGE 2 OVERZICHTSTEKENING BRUGGEN ................................................................................................................ 59
   BIJLAGE 3 VERVANGINGSWAARDEN ............................................................................................................................... 61
   BIJLAGE 4 BEHEER- EN ONDERHOUDSKOSTEN .............................................................................................................. 63
   BIJLAGE 5 FINANCIERINGSSTRATEGIE .............................................................................................................................. 65
                                                                                                                                                                                 Pagina 3
</pre>

====================================================================== Einde pagina 3 =================================================================

<br><br>====================================================================== Pagina 4 ======================================================================

<pre>            Beheerplan Civieltechnische Kunstwerken
 Pagina 4
</pre>

====================================================================== Einde pagina 4 =================================================================

<br><br>====================================================================== Pagina 5 ======================================================================

<pre> Beheerplan Civieltechnische Kunstwerken
Beheerplan Civieltechnische
Kunstwerken
2014 - 2018
1.0 Inleiding
1.1 Aanleiding
In de gemeente Beuningen liggen een groot aantal civiele kunstwerken zoals bruggen, duikerbruggen,
keermuren, geluidwanden, tunnels en een onderdoorgang. Deze kunstwerken zijn belangrijke elementen
in de openbare ruimte. Het betreffen belangrijke verbindingen in de verkeersstructuren van de wijken,
verbindingen in waterstructuren, recreatieve elementen en (wettelijke) voorzieningen tegen
geluidsoverlast. Als deze kunstwerken niet goed beheerd worden kunnen ernstige problemen ontstaan
zoals het onbruikbaar worden van bruggen of belemmering van de waterafvoer.
De gemeente Beuningen onderkent het belang van het beheer van civiele kunstwerken. In de
toekomstvisie van de gemeente, het HKOR, zijn daarom ambities opgenomen voor het beheer en
onderhoud. Om deze ambities in de toekomst te kunnen behalen is het BBO-pad opgesteld. De afkorting
"BBO" staat voor beleid, beheer en onderhoud. Het BBO-pad is een dynamisch stappenplan voor de
(door)ontwikkeling van beheerinstrumenten in de periode 2011-2015.
Aanleiding hiervoor is de toenemende behoefte aan:
• een financiële doorkijk op korte en lange termijn;
• een planmatige aanpak van beheer en onderhoud;
• transparante informatievoorziening voor burgers en ondernemers;
• integrale samenwerking op het terrein van (beheer) openbare ruimte.
De langetermijnvisie uit het HKOR is in dit beheerplan vertaald naar beheer en onderhoud voor het
civiele kunstwerken areaal. Daarnaast worden concrete acties en afspraken omschreven over hoe de
gemeente op een planmatige manier werkt en de kosten voor beheer en onderhoud in balans houdt.
                                                                                               Pagina 5
</pre>

====================================================================== Einde pagina 5 =================================================================

<br><br>====================================================================== Pagina 6 ======================================================================

<pre>                                                                Beheerplan Civieltechnische Kunstwerken
               • HKOR
      1        • (incl. versobering korte termijn 2013-2017)
               • Sectoraal beleid
      2        • (niet nader beschreven)
               • Beheerplan
      3        • Civiele Kunstwerken
               • Uitvoeringsplannen, bestekken e.d.
      4
Het beheerplan civiele kunstwerken geeft input aan allerlei uitvoeringsdocumenten zoals bestekken en
uitvoeringsplannen.
1.2 Doel
Het beheerplan civiele kunstwerken omschrijft hoe de gemeente het beheer en onderhoud wil
optimaliseren, met als doel een veilig en heel kunstwerkenareaal, een afname van overlast en klachten
en een betere balans tussen structurele en incidentele kosten.
Dit beheerplan wordt ingezet als:
      Communicatiemiddel bij het toelichten van de knelpunten en stappenplan voor verbetering aan
         het college van B&W.
      Discussiestuk bij het adviseren aan het college van B&W over de strategische beslissingen en
         methoden voor verbetering.
      Naslagwerk voor civieltechnisch beheerder en andere ambtenaren als handleiding bij de
         uitvoering van werkzaamheden en het opstellen van planningen.
Het beheerplan civieltechnische kunstwerken heeft geen directe functie richting burgers. Onderdelen uit
het beheerplan kunnen wel ingezet worden ter verduidelijking bij concrete uitvoeringsplannen of
discussies.
 Pagina 6
</pre>

====================================================================== Einde pagina 6 =================================================================

<br><br>====================================================================== Pagina 7 ======================================================================

<pre> Beheerplan Civieltechnische Kunstwerken
1.3 Evaluatie en actualisatie
Dit beheerplan is een momentopname, gebaseerd op de huidige toestand van het areaal. Door de
maatregelen zoals omschreven in dit plan de komende jaren uit te voeren, blijft de kwaliteit van het
areaal op het vastgestelde niveau. Om dit niveau over de lange termijn vast te kunnen houden, is een
regelmatige actualisatie noodzakelijk. Het beheerplan zal in beginsel elke 5 jaar worden geactualiseerd,
tenzij grote, nieuwe of ingrijpende ontwikkelingen het noodzakelijk maken eerder tot actualisatie over te
gaan.
                                                                                             brug Kreekpark
1.4 Leeswijzer
In hoofdstuk 2 wordt ingegaan op landelijke wet- en regelgeving. Tevens zullen de gemeentelijke
beleidsplannen die raakvlakken tonen met dit plan benoemd en waar nodig omschreven worden.
Hoofdstuk 3 omschrijft het huidige kunstwerkenareaal, waarbij in het onderdeel “analyse” dieper in wordt
gegaan op de onderhoudstoestand van het kunstwerken areaal.
In hoofdstuk 4 wordt omschreven hoe het beheer en onderhoud van de kunstwerken zich verhoudt tot
de langetermijnvisie zoals omschreven in de HKOR.
Hoofdstuk 5 omschrijft de maatregelen en acties die voortvloeien uit de technische inspectie van het
kunstwerkenbestand. De noodzakelijke acties en maatregelen zoals omschreven in hoofdstuk 5, hebben
ook financiële consequenties.
Hoofdstuk 6 zet de financiën uiteen. In dit hoofdstuk word aan de hand van een aantal beheermodellen
het huidige budget afgezet tegen het benodigde budget.
Hoofdstuk 7 beschrijft hoe dit plan bijdraagt aan het integraal werken en hoe er omgegaan wordt met
communicatie.
                                                                                                 Pagina 7
</pre>

====================================================================== Einde pagina 7 =================================================================

<br><br>====================================================================== Pagina 8 ======================================================================

<pre>                                                                 Beheerplan Civieltechnische Kunstwerken
2.0 Kaders en Richtlijnen
2.1 Wet- en Regelgeving
Wet- en regelgeving en gemeentelijk beleid veranderen voortdurend. In deze paragraaf worden de voor
dit kunstwerken beheerplan relevante aspecten uit regelgeving en beleid omschreven. De volledige
wetteksten zijn terug te vinden via www.wetten.nl
Zorgplicht
Onderstaande artikelen hebben allen betrekking op zorgplicht die de gemeente als beheerder van haar
openbare ruimte dient te waarborgen. Gebruikers mogen er vanuit gaan dat de openbare ruimte veilig
betreedbaar en bruikbaar is.
2.1.1 Grondwet (art. 21)
Volgens Artikel 21 van de Grondwet is de zorg van de overheid gericht op de bewoonbaarheid van het
land en de bescherming en verbetering van het leefmilieu. Het beheer van wegen en kunstwerken past in
dit grondwetsartikel en van oudsher wordt de zorg voor een goede infrastructuur dan ook als een taak
van de overheid gezien. Daarnaast is in de grondwet gesteld dat discriminatie moet worden tegengegaan,
hieronder valt dus ook het verwijderen van discriminerende of aanstootgevende graffiti.
2.1.2 Wegenwet (art. 16)
Volgens de wegenwet moet de gemeente zorgen dat de binnen haar gebied liggende wegen in goede
staat verkeren.Volgens de wegenwet vallen bruggen onder de wegen. De zorgplicht geldt dus ook voor de
kunstwerken. Zonder aansprakelijkheid te scheppen, doet deze wet een beroep op de maatschappelijke
plicht van de beheerder om op te treden als een goed rentmeester. Daarbij wordt de gemeente verplicht
om voorzieningen regelmatig en duurzaam te onderhouden.
2.1.3 Burgerlijk wetboek
Art. 176 BW6, Risico Aansprakelijkheid
Er is sprake van risicoaansprakelijkheid indien er een gebrek aan het kunstwerk optreedt (in de zin van
de Wegenwet) en een weggebruiker als gevolg van dit gebrek schade heeft geleden. Bij
risicoaansprakelijkheid gaat de aansprakelijkheid meestal over schade die wordt geleden als gevolg van
slecht onderhoud.
Art. 162 BW6 Schuldaansprakelijkheid
Er is sprake van schuldaansprakelijkheid indien schade wordt geleden als gevolg van een onrechtmatige
daad. Onder onrechtmatige daad wordt ook wel verstaan het te lang laten voortbestaan van een
gevaarlijke situatie (bijvoorbeeld foutieve of afwezige bebakening en bebording).
 Pagina 8
</pre>

====================================================================== Einde pagina 8 =================================================================

<br><br>====================================================================== Pagina 9 ======================================================================

<pre> Beheerplan Civieltechnische Kunstwerken
Dagelijks onderhoud
Voor het uitvoeren van dagelijks onderhoud, zoals schilderwerken en reiniging van de objecten dient met
een aantal wetten rekening te worden gehouden;
2.1.4 Wet Milieubeheer
In de Wet Milieubeheer is aangegeven welke stoffen als afvalstoffen zijn aangemerkt. Deze stoffen, die in
dit kader kunnen vrijkomen bij de aanleg van en het onderhoud aan kunstwerken, mogen niet zonder
beschermende maatregelen in het milieu worden gebracht.
2.1.5 Flora- en Faunawet
De doelstelling van de Flora- en Faunawet is het beschermen van bedreigde, inheemse planten- en
diersoorten.
Wanneer werkzaamheden uitgevoerd worden die schadelijk zijn voor deze soorten moet een ontheffing
worden aangevraagd.
2.1.6 Waterwet
De waterwet is er op gericht om:
     1. overstromingen, wateroverlast en waterschaarste te voorkomen;
     2. de chemische en ecologische kwaliteit van watersystemen te beschermen en te verbeteren;
     3. watersystemen maatschappelijke functies te laten vervullen.
De gemeente is (mede)verantwoordelijk voor punt 2, de kwaliteit van het water. Er mag geen
verontreinigd materiaal in het water komen. Voor uit te voeren onderhoudswerkzaamheden op en aan
het water dient er een vergunning aangevraagd te worden bij de waterbeheerder, waarbij inzichtelijk
moet zijn welke materialen er in het water terecht zouden kunnen komen. De vergunning is aan te
vragen via het meldingsformulier “Besluit lozen buiteninrichtingen” en op te vragen via Waterschap
Rivierenland.
                                                                                                 Pagina 9
</pre>

====================================================================== Einde pagina 9 =================================================================

<br><br>====================================================================== Pagina 10 ======================================================================

<pre>                                                               Beheerplan Civieltechnische Kunstwerken
Renovatie & groot onderhoud
Op het moment dat er groot onderhoud, renovatie of gedeeltelijke reconstructie plaats gaat vinden, gaat
er nog een groot aantal andere wetten in werking; deze zijn bedoeld om de constructieve veiligheid op de
lange termijn te borgen.
2.1.7 Woningwet & Bouwbesluit
Civiele kunstwerken zijn “Bouwwerken geen gebouw zijnde” waarop de regels uit het Bouwbesluit van
toepassing zijn. Het Bouwbesluit valt onder de woningwet. Dit besluit omvat een groot aantal
voorschriften voor gebouwen op het gebied van:
– veiligheid,
– gezondheid,
– bruikbaarheid,
– energiezuinigheid,
– milieu.
Er dient rekening gehouden te worden met het feit dat het Bouwbesluit voortdurend wordt aangepast, de
laatste wijziging dateert van 1 januari 2012. Het Bouwbesluit vormt het kader, waar vanuit technisch
oogpunt wordt gerekend, ontworpen en gebouwd. Als aan het Bouwbesluit wordt voldaan, dan voldoet het
kunstwerk qua basisfunctionaliteit aan de meest recente normen, eisen en aanbevelingen in Nederland.
Deze regeling geldt ook voor verbouw of renovatie van kunstwerken.
2.1.5. NEN 8700
“Toepassingsregels voor bestaande bouwwerken”
NEN 8700 legt de beginselen, toepassingsregels en bepalingsmethoden vast voor zover die
samenhangen met de grondslagen aangaande veiligheid, bruikbaarheid en duurzaamheid van
verbouwingen en bestaande constructies..
2.1.6 NEN6701
“Verkeersbelastingen”
NEN 6706 legt de veranderlijke verkeersbelastingen (weergegeven via modellen en vastgelegd door
middel van representatieve waarden) als gevolg van weg,- voetgangers- en fietsverkeer en
spoorwegverkeer vast, alsmede - indien nodig - de dynamische effecten (w.o. de invloed van de
centrifugaalbelasting), belastingen als gevolg van remmen en aanzetten, bijzondere belastingen en
bijzondere transporten.
 Pagina 10
</pre>

====================================================================== Einde pagina 10 =================================================================

<br><br>====================================================================== Pagina 11 ======================================================================

<pre> Beheerplan Civieltechnische Kunstwerken
2.2 Gemeentelijk Beleid
2.2.1 HKOR (BW12.00986)
Het Handboek Kwaliteit Openbare Ruimte legt de visie van de Gemeente Beuningen vast aan de hand
van ambities voor de beeld- en belevingskwaliteit, de gebruikskwaliteit en de beheerkwaliteit.
In het HKOR zijn 4 ambitieniveaus vastgelegd te weten: Kwaliteit Basis, Kwaliteit
Basis -/-, Kwaliteit Bijzonder en Kwaliteit Bijzonder -/-.
2.2.2 Aanbestedingsbeleid (BW12.01104)
Maatschappelijk wordt er veel belang gehecht aan de wijze waarop de overheid haar opdrachten aan
derden verstrekt. Daarom is in 2012 het aanbestedingsbeleid geactualiseerd.
2.2.3 Kadernota Duurzaamheid (BW09.00292)
Op 14 april 2009 heeft de gemeente Beuningen de Kadernota en het Uitvoeringsprograma Duurzaam
Beuningen vastgesteld. Integraal onderdeel van dit beleid is Duurzaam Inkopen.
De doelstelling gemeente Beuningen: 50% duurzaam inkopen in 2010 en 100 % duurzaam inkopen in
2015 (e.v.).
Om duurzaam inkopen vorm te geven heeft Agentschap.Nl (voorheen SenterNovem) voor 52
productgroepen inkoopcriteria (minimumeisen, selectie- en gunningcriteria) vastgesteld.
Deze inkoopcriteria zijn te vinden op:
http://www.pianoo.nl/dossiers/duurzaam-inkopen-1/criteria
De gemeente Beuningen hanteert de minimumeisen uit de criteriadocumenten van Pianoo voor het
inkoopbeleid.
De criteriadocumenten schrijven daarnaast gunning- of selectiecriteria voor die kunnen worden
opgenomen in aanbestedingsdocumenten zodat de inkoop verder verduurzaamd kan worden. De
gemeente Beuningen heeft een moederbestek ontwikkeld waarin deze duurzaamheideisen gewaarborgd
zijn.
2.2.4 Gemeentelijk Verkeers- en Vervoersplan (BW11.00660)
Het GVVP geeft een duurzame invulling van mobiliteit, waarbij verkeersgedrag beïnvloed wordt. Dit levert
een bijdrage aan het leefbaar houden van de openbare ruimte. De doelstelling van het GVVP is:
Verbeteren van de bereikbaarheid, leefbaarheid en verkeersveiligheid in de gehele gemeente voor zowel
inwoners als bezoekers.
                                                                                                Pagina 11
</pre>

====================================================================== Einde pagina 11 =================================================================

<br><br>====================================================================== Pagina 12 ======================================================================

<pre>                                                              Beheerplan Civieltechnische Kunstwerken
3.0 Inventarisatie en Analyse
De gemeente Beuningen heeft een uitgebreid en zeer divers areaal met civiele kunstwerken.
Onderstaande tabel geeft de diverse types en hoeveelheden weer.
Kunstwerk type                               Areaal
Bruggen (eigendom)                           74                              Stuks
Bruggen (gedeeld eigendom)                   3                               Stuks
Bruggen & viaducten (geen                    8                               Stuks
eigendom)
Tunnels                                      2                               Stuks
Vissteigers & vlonders                       6                               Stuks
Keermuur                                     3556                            m2
Waterbak                                     1                               Stuks
Geluidwand                                   585                             m1
In november 2012 kwam er een melding binnen van een brug in de Uiterwaarden. Deze brug vertoond
groot achterstallig onderhoud. Onderzoek in de archieven van Waterschap Rivierenland en gemeente
Beuningen kon geen uitsluitsel geven omtrent eigendom. Uitgaande van andere beheerovereenkomsten
voor wegen, is aangenomen dat de onderconstructie eigendom is van het waterschap, het brugdek van de
gemeente Beuningen.
De brug is in november 2012 constructief afgekeurd en fysiek afgesloten voor verkeer. Fietsers en
voetgangers hebben nog doorgang. In het voorjaar van 2014 wordt de verkeersbrug vervangen door een
fiets- voetgangersbrug. (BW13. 01488)
Gedeeld eigendom
3 bruggen binnen het areaal zijn in gedeeld eigendom. 2 van deze bruggen liggen over de Wetering en
verbinden ons buitengebied met die van de gemeente Wijchen. Gemeente Wijchen is penvoerder in het
beheer en onderhoud van deze bruggen. Op het moment dat onderhoudsmaatregelen genomen moeten
worden, word er een voorstel gedaan van de te verwachten kosten, verdeeld naar rato van eigendom. De
brug Wezelsedijk is voor 25% eigendom, de brug Wilhelminalaan voor 35%.Voor dit gedeelde beheer is
geen formele beheerovereenkomst opgesteld. Het is wel wenselijk om dit in de toekomst alsnog
gezamelijk vast te leggen.
 Pagina 12
</pre>

====================================================================== Einde pagina 12 =================================================================

<br><br>====================================================================== Pagina 13 ======================================================================

<pre> Beheerplan Civieltechnische Kunstwerken
Overzicht beheerobjecten in gedeeld eigendom met gemeente Wijchen.
De 3e brug ligt in de Uiterwaard in Winssen. Het dek is in bezit van gemeente Beuningen, de
watervoerende onderconstructie is van het Waterschap Rivierenland. Beheerovereenkomsten zijn in de
archieven niet aangetroffen.
Overzicht beheerobjecten in gedeeld beheer met Waterschap Rivierenland.
                                                                                             Pagina 13
</pre>

====================================================================== Einde pagina 13 =================================================================

<br><br>====================================================================== Pagina 14 ======================================================================

<pre>                                                                   Beheerplan Civieltechnische Kunstwerken
Geen eigendom, wel beheer
Binnen de gemeentegrenzen zijn ook nog 8 kunstwerken aanwezig die niet bij de gemeente in eigendom
zijn, maar waaraan wel onderhoudswerkzaamheden uitgevoerd moeten worden. Het uit te voeren
onderhoud aan deze kunstwerken is omschreven en vastgelegd in een drietal beheerovereenkomsten.
Van de 8 kunstwerken zoals hierboven genoemd, zijn er 7 eigendom van Rijkswaterstaat. Het 8e
kunstwerk is eigendom van Provincie Gelderland.
                                            Afb. Overzicht beheerobjecten niet in eigendom van Gemeente Beuningen.
De beheerovereenkomst met RWS dateert uit 1976. Met de komst van de tweede Waalbrug en de
verbreding van de A50 heeft Rijkswaterstaat de beheerovereenkomst geactualiseerd (CB12.00011). Deze
beheerovereenkomst is te vinden in bijlage 1 en omvat afspraken omtrent de kunstwerken over de Dijk,
Ir.Van Stuijvenbergweg, van Heemstraweg, Koningstraat, Steeg en Wilhelminalaan. De oude overeenkomst
uit 1976 heeft dan enkel nog betrekking op het viaduct in de Ficarystraat.
Met de Provincie Gelderland zijn tijdens de aanleg van de Maas en Waalweg afspraken gemaakt omtrent
het beheer en onderhoud aan het viaduct Betenlaan, waarbij de opritten naar dit kunstwerk in 1974
door ruilverkaveling in bezit zijn gekomen van de Gemeente Beuningen.
De 3 bovengenoemde overeenkomsten zijn bijgevoegd in bijlage 1.
Door de diversiteit van het areaal wordt de inventarisatie per type kunstwerk uitgesplitst. De bruggen die
gedeeltelijk of niet in eigendom zijn zullen niet nader benoemd worden en keren pas in het financiële
overzicht weer terug. Deze cijfers zijn aangeleverd door de penvoerder of eigenaar van het kunstwerk.
 Pagina 14
</pre>

====================================================================== Einde pagina 14 =================================================================

<br><br>====================================================================== Pagina 15 ======================================================================

<pre>   Beheerplan Civieltechnische Kunstwerken
  3.1 Inventarisatie
  3.1.1 Bruggen
  Binnen gemeente Beuningen bevinden zich 74 bruggen, te verdelen in diverse types. Deze zijn opgesplitst
  in onderstaande tabel. Bijlage 2 bevat een kaart waarop alle bruggen ingetekend zijn.
                                        Brug types
                                                                   Betonnen liggerbrug
                                                                   Duikerbrug
                                                                   Stalen brug
                           3
                                      6
 15
                                                6
                                                                   Staal/hout brug
                                                    8
                                                                   Staal/kunststof brug
                                                  4
                                             2
30
                                                                   Staal/beton brug
                                                                   Betonnen plaatbrug
                                                                   Houten brug
                                                                                               Pagina 15
</pre>

====================================================================== Einde pagina 15 =================================================================

<br><br>====================================================================== Pagina 16 ======================================================================

<pre>                                                              Beheerplan Civieltechnische Kunstwerken
Leeftijdsopbouw bruggen
Periode van aanleg                                                         Aantal
1976 – 1980                                                                4
1981 – 1990                                                                13
1991 – 2000                                                                15
2001 – 2010                                                                37
2011 – 2013                                                                5
Spreiding bruggen
Onderstaande afbeelding geeft in grafiek weer hoe het bruggenareaal verspreid ligt over de wijken. De
verschillende kleuren geven weer hoe de bouwjaren zich verhouden.
            35
                                                                                               Bouwjaar
            30
                                                                                               1976-1980
            25                                                                                 1981-1990
                                                                                               1991-2000
            20
   Aantal
                                                                                               2001-2010
            15
                                                                                               2011-2013
            10
            5
            0
                                                 Wijk
 Pagina 16
</pre>

====================================================================== Einde pagina 16 =================================================================

<br><br>====================================================================== Pagina 17 ======================================================================

<pre> Beheerplan Civieltechnische Kunstwerken
3.1.2 Tunnels & onderdoorgang
Binnen het areaal van de Gemeente Beuningen bevinden zich twee tunnels en een onderdoorgang. De
tunnels bevinden zich in de Elsenpas en de Verlengde Wilhelminalaan, de onderdoorgang in de Leigraaf.
Leeftijdsopbouw tunnels & onderdoorgang
Periode van aanleg                                                         Aantal
1971- 1980                                                                 1
1981- 1990                                                                 1
1991- 2000
2001- 2010
2011- 2012                                                                 1
Spreiding tunnels & onderdoorgang
Onderstaande afbeelding geeft in grafiek weer hoe de tunnels verspreid liggen over de wijken. De
verschillende kleuren geven weer hoe de bouwjaren zich verhouden.
            1
                                                                                           Bouwjaar
           0,8                                                                             1976-1980
           0,6                                                                             1981-1990
  Aantal   0,4
                                                                                           1991-2000
                                                                                           2001-2010
           0,2
                                                                                           2011-2012
            0
                                             Wijk
                                                                                              Pagina 17
</pre>

====================================================================== Einde pagina 17 =================================================================

<br><br>====================================================================== Pagina 18 ======================================================================

<pre>                                                                 Beheerplan Civieltechnische Kunstwerken
3.1.3 Kerende constructies
Onder kerende constructies worden verstaan: houten, betonnen of gemetselde muren met een grond- of
waterkerende werking.
Binnen de gemeente Beuningen zijn vele keermuren te vinden. Op veel plaatsen waar de keermuur zich
direct langs openbare weg bevindt zijn deze voorzien van witte stalen hekwerken, in het verleden
handgemaakt door onze eigen buitendienst. Tevens zijn er nog vele gemetselde keermuren die verscholen
gaan in het openbaar gebied.
Naast de houten, gemetselde en betonnen constructie is daar begin deze eeuw nog een variant
bijgekomen: de schanskorf. Dit is een draadconstructie die is opgevuld met stenen of keien. O.a. op de
Beuningse Plas zijn deze schanskorven veelvuldig toegepast.
Het totale oppervlak gemetselde keerwanden is 1719 m2
Het totale oppervlak betonnen keerwanden is 952 m2
Het totale oppervlak houten keerwanden is 123 m2
Het totale oppervlak schanskorven is 762 m2
Gemetselde keerwand met sierlijk hekwerk                       Betonnen keerwanden Hadrianussingel
Leeftijdsopbouw kerende constructies
Periode van aanleg                                                            Aantal m2
< 1980                                                                        25
1981 – 1990                                                                   1149
1991 – 2000                                                                   1298
2001 – 2010                                                                   803
2011 – 2012                                                                   291
 Pagina 18
</pre>

====================================================================== Einde pagina 18 =================================================================

<br><br>====================================================================== Pagina 19 ======================================================================

<pre> Beheerplan Civieltechnische Kunstwerken
Spreiding keermuren
Onderstaande afbeelding geeft in grafiek weer hoe het keermurenareaal verspreid ligt over de wijken. De
verschillende kleuren geven weer hoe de bouwjaren zich verhouden.
        1200
                                                                                                   Bouwjaar
        1000
                                                                                                   1976-1980
         800                                                                                       1981-1990
                                                                                                   1991-2000
   m2    600
                                                                                                   2001-2010
         400                                                                                       2011-2012
         200
           0
                                                    wijk
                                                                                             Pagina 19
</pre>

====================================================================== Einde pagina 19 =================================================================

<br><br>====================================================================== Pagina 20 ======================================================================

<pre>                                                             Beheerplan Civieltechnische Kunstwerken
3.1.4 Geluidschermen
Op een aantal locaties binnen de Gemeente Beuningen zijn geluidschermen aangebracht om het
wooncomfort van omwonenden naar een acceptabel niveau terug te brengen. Het gaat hier om 9
locaties, welke een oppervlak vertegenwoordigen van 2835 m2. (585 m1) 7 locaties zijn gesitueerd langs
de A73, 1 locatie bevindt zich langs de Wilhelminalaan en 1 langs de Claudiuslaan.
Geluidscherm Palinggracht
Leeftijdsopbouw geluidschermen
Periode van aanleg                                                        Aantal m2
1995-1999                                                                 810
2000-2004                                                                 -
2005-2009                                                                 375
2010-2012                                                                 2385
Spreiding geluidschermen
Onderstaande afbeelding geeft in grafiek weer hoe de geluidschermen verspreid liggen over de wijken. De
verschillende kleuren geven weer hoe de bouwjaren zich verhouden.
        3000
                                                                                          Bouwjaar
        2500
                                                                                          1995-1999
        2000
                                                                                          2000-2004
   m2   1500                                                                              2005-2009
        1000                                                                              2010-2012
         500
           0
                                              Wijk
 Pagina 20
</pre>

====================================================================== Einde pagina 20 =================================================================

<br><br>====================================================================== Pagina 21 ======================================================================

<pre> Beheerplan Civieltechnische Kunstwerken
3.1.5 Waterbak, Vissteigers & Vlonders
In de openbare ruimte zijn ook diverse recreatieve elementen terug te vinden.Vissteigers & vlonders zijn
zulke elementen.
                                                  Waterbak de Vaarten                  Vissteiger Rietdekker
Leeftijdsopbouw waterbak, vissteigers & vlonders
Periode van aanleg                                                          Aantal
1971- 1980                                                                  1
1981- 1990                                                                  3
1991- 2000                                                                  1
2001- 2010                                                                  1
2011- 2012                                                                  1
Spreiding Waterbak, Vissteigers & Vlonders
Onderstaande afbeelding geeft in grafiek weer hoe de waterbak, vissteigers en vlonders verspreid liggen
over de wijken. De verschillende kleuren geven weer hoe de bouwjaren zich verhouden.
            2,5
                                                                                                 Bouwjaar
             2
                                                                                                 1971-1980
            1,5                                                                                  1981-1990
   Aantal
                                                                                                 1991-2000
             1                                                                                   2001-2010
                                                                                                 2011-2012
            0,5
             0
                                                Wijk
                                                                                               Pagina 21
</pre>

====================================================================== Einde pagina 21 =================================================================

<br><br>====================================================================== Pagina 22 ======================================================================

<pre>                                                                  Beheerplan Civieltechnische Kunstwerken
3.2 Analyse
In deze paragraaf staan de resultaten uit de analyse centraal. In de analyse komen
onderwerpen als ‘onderhoudskwaliteit’, ‘vervangingswaarde’, ‘functionaliteit (gebruiksvriendelijkheid)’ en
‘beheerorganisatie’ aan bod.Voor het item ‘onderhoudskwaliteit’ is onderscheid gemaakt in ‘achterstallig
onderhoud’ en ‘regulier onderhoud’.
Globale inspectie
In de zomer van 2012 is er door Nebest B.V. een inspectie uitgevoerd om te bepalen of het areaal op
niveau is.Tijdens deze inspectie worden alle algemene gegevens rond een element verzameld waardoor
de toestand van het kunstwerk kan worden bepaald. Alle geconstateerde problemen worden vastgelegd.
Tijdens de inspectie is er naast oog voor visuele gebreken en gebruikersveiligheid extra aandacht voor
constructieve veiligheid. Indien de constructie niet vanaf de kant bereikbaar is, zal door middel van een
waadpak of boot de onderzijde van de constructie worden geïnspecteerd. Bij constructieve gebreken word
er een aanbeveling gedaan tot verder onderzoek.
Alle constructies zijn geïnspecteerd en de voornaamste afwijkingen op de inspectiepunten zijn op foto
vastgelegd. Gelet is op de onderhoudstoestand en de totale constructie waarbij de inspecties vertaald zijn
naar onderhoudsmaatregelen.
Bij de inspecties is aan een maatregel een urgentie toegekend. Hierbij is de volgende indeling gehanteerd:
Urgentie          Uitvoeren            Betrekking op:                  Voorbeeld:
niveau            binnen:
       1          0-6 maanden          Direct gevaar op                Rotte dekplank, doorgeroeste leuning.
                                       constructieve veiligheid of
                                       gebruik.
       2          6- 24 maanden        Mogelijk ontstaan van een       Kale plekken in slijtlaag, roest van kleine
                                       onveilige situatie,             omvang.
                                       levensduurverlengende
                                       maatregelen.
       3          24-60 maanden        Levensduurverlengde             Vervangen / aanbrengen slijtlagen,
                                       maatregelen, regulier           vervangen dek-planken (preventief)
                                       dagelijks onderhoud.
       4          z.s.m.               Nader onderzoek moet            Scheurvorming in constructie. Nader
                                       uitwijzen of en hoe de          onderzoek probeert de oorzaak vast te
                                       constructie er aan toe is, en   stellen en prognoses van onderhoud
                                       hoe een situatie zich zal       vast te stellen. In de prognose wordt er
                                       ontwikkelen.                    een andere urgentie aan de maatregel
                                                                       gelabeld.
       5           60 maanden         Dagelijks onderhoud, klein      Schilderwerk, reinigen, taludbekleding
                                       onderhoud                       vrijhouden van groen, opritten
                                                                       herbestraten.
 Pagina 22
</pre>

====================================================================== Einde pagina 22 =================================================================

<br><br>====================================================================== Pagina 23 ======================================================================

<pre> Beheerplan Civieltechnische Kunstwerken
Beheerorganisatie
Voor de uitvoering van planmatig en doelgerichte onderhoudsplanningen is een degelijke
beheersystematiek zeer wenselijk. Op dit moment heeft de gemeente Beuningen dit niet. Met de komst
van GBI-next voor wegen en groen kunnen de civieltechnische kunstwerken in een later stadium
geïmplementeerd worden, waardoor ook dit beheersaspect op een vlotte, digitale manier kan worden
beheerd en verantwoord.
Op dit moment worden de planningen handmatig, middels een Excel-sheet bijgehouden en bijgewerkt.
Voor de planningen en bepalingen van de benodigde budgetten is uitgegaan van theoretische
onderhoudscycli. Deze cycli worden in paragraaf 5.2 nader omschreven.
Vervangingswaarden
In de gemeente Beuningen zijn tijdens de verschillende bouwperioden ook vele civiele kunstwerken
aangelegd of gebouwd. Dit heeft tot gevolg dat ook de vervanging in een zelfde korte periode
noodzakelijk zal zijn. Op enig moment geeft dit een grote belasting op de gemeentelijke begroting.
Per type kunstwerk is de vervangingswaarde bepaald. Dit omdat met de aanleg van civiele kunstwerken
hoge kosten gemoeid zijn. Dit heeft enerzijds te maken met maatwerk voor de situatie waarin het
kunstwerk moet worden aangelegd, de functie (verkeersbrug of voetgangersbrug) en de periode
waarvoor men het kunstwerk aanlegt. Met name voor bijvoorbeeld bruggen met verkeersfunctie, waarbij
rekening moet worden gehouden met een langere levensduur, zal deze op bij aanleg gedimensioneerd
worden op de in de toekomst te verwachten verkeersintensiteiten.
De economische levensduur varieert sterk per functie en materiaal en is derhalve per type kunstwerk en
per type materiaal uitgesplitst.
Bij de berekeningen voor de vervangingswaarden is enkel uitgegaan van de vervanging van het element
zelf, eventuele aanpassingen in wegen en terreinen zijn hier niet in meegenomen.
                                                                                              Pagina 23
</pre>

====================================================================== Einde pagina 23 =================================================================

<br><br>====================================================================== Pagina 24 ======================================================================

<pre>                                                                  Beheerplan Civieltechnische Kunstwerken
3.2.1 Analyse bruggen
Uit de inspectie blijkt dat er een kleine achterstand in het onderhoud is en dat een drietal bruggen het
einde van de levensduur heeft behaald. Onderstaande grafiek geeft een beknopte weergave van de
toestand van het areaal;
                       Onderverdeling urgentieniveau's
                                          7%
                                                  4%
                                                             18%
                                                                              Urgentie 1 (0-6 mnd.)
                                                                              Urgentie 2 (6-24 mnd.)
                                                                0%            Urgentie 3 (24-60 mnd.)
      71%
                                                                              Urgentie 4 (nader onderzoek)
                                                                              Urgentie 5 (> 60 mnd.)
Uit de inspectie komen onder urgentie 1 (planning 0-6 maanden)de volgende elementen naar voren; bij
een aantal houten bruggen dienen rotte dekplanken vervangen te worden.
Brug Mijl/ Snees; rotte dekplanken vervangen           Brug Carushof; rotte dekplanken vervangen
 Pagina 24
</pre>

====================================================================== Einde pagina 24 =================================================================

<br><br>====================================================================== Pagina 25 ======================================================================

<pre> Beheerplan Civieltechnische Kunstwerken
Urgentie 2 (planning 6-24 maanden) bestaan uit planmatige werkzaamheden ter voorkoming van
problemen aan de brugconstructie op de lange termijn; vaak gaat het om reparaties aan of vervanging
van de slijtlagen ter voorkoming van vocht tussen het rij-oppervlak en het dek. Ook werkzaamheden aan
de taluds, zoals reparatie van de beschoeiing of taludbekleding ter voorkoming van uitspoeling. Hierbij
horen ook “groene werkzaamheden” om te voorkomen dat wortels de onderconstructie of taludbekleding
stuk groeien.
Haaghoven; groei van riet belemmert doorgang.      Luit; kapotte beschoeiing maakt uitspoeling mogelijk.
Urgentie 3 (planning 25 – 60 maanden) bestaat uit esthetische ongemakken, die pas op lange termijn
gevolgen zullen hebben voor de brugconstructie. Werkzaamheden onder deze urgentie bestaan veelal uit
klein schilderwerk, verzakkingen in het straatwerk in de toeritten van de bruggen, oppervlakkige
betonbeschadigingen.
Tevens is er onder urgentie 3 een aanrijdschade opgenomen.
Veendonk; conservering versleten, uitwassing beton        Forelgracht, aanrijdschade
                                                                                                          Pagina 25
</pre>

====================================================================== Einde pagina 25 =================================================================

<br><br>====================================================================== Pagina 26 ======================================================================

<pre>                                                                Beheerplan Civieltechnische Kunstwerken
De levensduur van bruggen is op basis van ervaringscijfers bepaald.Voor de levensduur van de bruggen
zijn de volgende kentallen gehanteerd:
Brugtype                                                                     Theoretische levensduur
Houten bruggen                                                               30 jaar
Hout op staal                                                                60 jaar
Kunststof op staal                                                           60 jaar
Beton op staal                                                               60 jaar
Betonnen bruggen                                                             80 jaar
Stalen bruggen                                                               80 jaar
Duikerbruggen                                                                60 jaar
Vervangingswaarden bruggen
Aan de hand van de vervangingswaarden en de theoretische levensduur zijn de reserveringen op
jaarbasis bepaald. De financiële onderbouwing hiervan is in bijlage 3 toegevoegd.
Brugtype                        Aantal       Vervangingskosten               Rest-levensduur Reservering per
                                                                                               jaar
Houten bruggen                  16           € 1.251.000,-                   13 jaar           € 96.231,-
Hout/staal bruggen              14           € 1.150.200,-                   43 jaar           € 26.749,-
Kunststof/staal bruggen         3            €     199.800,-                 43 jaar           € 4.647,-
Beton/staal bruggen             3            €     352.800,-.                47 jaar           € 7.507,-
Betonnen bruggen                28           € 10.097.500,-                  68 jaar           € 148.493,-
Stalen bruggen                  5            € 534.600,-                     53 jaar           € 10.087,-
Duikerbruggen                   6            € 1.103.900,-                   50 jaar           € 4.648,-
Totaal                          75           €14.689.800,-                                     € 315.792,-
 Pagina 26
</pre>

====================================================================== Einde pagina 26 =================================================================

<br><br>====================================================================== Pagina 27 ======================================================================

<pre> Beheerplan Civieltechnische Kunstwerken
3.2.2 Analyse tunnels & onderdoorgang
De fietstunnel in de Elsenpas is tijdens de aanleg van de Verlengde Wilhelminalaan grondig gerenoveerd
en is derhalve niet geïnspecteerd. De 2e tunnel is aangelegd in dit project, en dus ook niet meegenomen
in de inspectie.
De onderdoorgang onder de Leigraaf is wel geïnspecteerd, de maatregelen die uit deze inspectie naar
voren zijn gekomen zijn meegenomen tijdens de werkzaamheden voor het project snelfietsroute.
De levensduur van tunnels is op basis van ervaringscijfers bepaald. Hiervoor is het volgende kental
gehanteerd:
Type                                                                           Theoretische levensduur
Betonnen tunnelelementen                                                       80 jaar
Vervangingswaarden tunnels
Aan de hand van de vervangingswaarden en de theoretische levensduur zijn de reserveringen op
jaarbasis bepaald. De financiële onderbouwing hiervan is in bijlage 3 toegevoegd.
Type                            Aantal         Vervangingskosten           Rest-           Reservering per
                                                                         levensduur        jaar
Betonnen tunnel                 3              € 1.332.000,-               65 jaar         € 20.493,-
elementen
                                                                                       Leigraaf, onderdoorgang
                                                                                                    Pagina 27
</pre>

====================================================================== Einde pagina 27 =================================================================

<br><br>====================================================================== Pagina 28 ======================================================================

<pre>                                                              Beheerplan Civieltechnische Kunstwerken
3.2.3 Analyse kerende constructies
De keermuren zijn onder te verdelen in de materiaalsoorten metselwerk, hout en beton. De betonnen
keermuren zijn in redelijke staat. Onderhoud bestaat met name uit het reinigen van de wand. Ook de
metselwerk keermuren verkeren over het algemeen in redelijke tot goede staat.
Onderstaande grafiek geeft een beknopte weergave van de toestand van het areaal;
                     Onderverdeling urgentieniveau's
                                          6%
                                                    16%
                                                                          Urgentie 1 (0-6 mnd.)
                                                                          Urgentie 2 (6-24 mnd.)
    65%                                                      12%          Urgentie 3 (24-60 mnd.)
                                                                          Urgentie 4 (nader onderzoek)
                                                          1%
                                                                          Urgentie 5 (> 60 mnd.)
Bij enkele metselwerk keerwanden moet het voegwerk van de rollaag of de gehele wand vervangen
worden.
Keermuur Hadrianussingel, slechte rollaag             Keermuur Claudiuslaan
Een aantal houten keerwanden verkeren in matige tot slechte staat door aantasting veroorzaakt door
klimatologische invloeden. Deze wanden dienen binnen een periode van vijf jaar vervangen te worden om
de veiligheid van de gebruiker te kunnen waarborgen.
 Pagina 28
</pre>

====================================================================== Einde pagina 28 =================================================================

<br><br>====================================================================== Pagina 29 ======================================================================

<pre> Beheerplan Civieltechnische Kunstwerken
Keermuur B20, aangetast hout                          Keermuur B20, aangetast hout
De levensduur van kademuren en keermuren is op basis van ervaringscijfers bepaald. Hiervoor zijn de
volgende kentallen gehanteerd:
Muurtype                                                                     Theoretische levensduur
Houten muur                                                                  25 jaar
Metselwerk muur                                                              50 jaar
Betonnen muur                                                                80 jaar
Schanskorven                                                                 40 jaar
Vervangingswaarden kerende constructies
Aan de hand van de vervangingswaarden en de theoretische levensduur zijn de reserveringen op
jaarbasis bepaald. De financiële onderbouwing hiervan is in bijlage 3 toegevoegd.
Type keermuur                 Aantal      Vervangingskosten              Rest-           Reservering per
                                                                         levensduur      jaar
Houten keermuur               123 m2      € 39.360,-                     9 jaar          € 4.374,-
Metselwerk keermuur           1719 m2     € 687.300,-                    30 jaar         € 22.920,-
Betonnen keermuur             952 m2      € 171.360,-                    66 jaar         € 25.936,-
Schanskorf keermuur           857 m2      € 162.830,-                    38 jaar         € 4.285,-
Totaal                                    € 1.061.150,-                                  € 34.174,-
                                                                                                Pagina 29
</pre>

====================================================================== Einde pagina 29 =================================================================

<br><br>====================================================================== Pagina 30 ======================================================================

<pre>                                                                 Beheerplan Civieltechnische Kunstwerken
3.2.4 Analyse geluidschermen
Alle geluidmuren verkeren in goede conditie. Bijna alle maatregelen die uit de inspectie naar voren komen
vallen onder urgentie 5 en zullen de komende jaren in de planning worden opgenomen. De maatregelen
omvatten o.a. reiniging en vervangen van kapotte ruiten. Doordat kapotte ruiten niet direct afbreuk doen
aan de functie (geluid keren) of de constructieve veiligheid, komt de vervanging van glaspanelen in de
planning terug onder urgentie 3 of 5.
Onderstaande grafiek geeft een beknopte weergave van de toestand van het areaal;
                      Onderverdeling urgentieniveau's
                               0%         9%
                                                    8%
                                                           0%
                                                                              Urgentie 1 (0-6 mnd.)
                                                                              Urgentie 2 (6-24 mnd.)
                                                                              Urgentie 3 (24-60 mnd.)
                                                                              Urgentie 4 (nader onderzoek)
         83%                                                                  Urgentie 5 (> 60 mnd.)
Aandachtspunt voor de geluidschermen aan de Palinggracht, de delen met de gevulde schanskorven, is
het regelmatig verwijderen van begroeiing door struiken en bomen. Indien begroeiing niet tijdig word
verwijderd kunnen de wortelpakketten van deze begroeiing zetting en instabiliteit van de constructie
veroorzaken.Tevens moeten schanskorven incidenteel worden aangevuld. Hier is geen norm voor, deze
maatregel zal uit de inspecties blijken en vanuit de inspectie op de uitvoeringsplanning worden gezet.
kapotte ruit (G7) Claudiuslaan                              kapotte ruit (G3) Palinggracht
 Pagina 30
</pre>

====================================================================== Einde pagina 30 =================================================================

<br><br>====================================================================== Pagina 31 ======================================================================

<pre> Beheerplan Civieltechnische Kunstwerken
De levensduur van geluidsmuren is op basis van ervaringscijfers bepaald. Hiervoor zijn de volgende
kentallen gehanteerd:
Muurtype                                                                     Theoretische levensduur
Metselwerk muur                                                              50 jaar
Schanskorven & beton                                                         50 jaar
Glas muur                                                                    50 jaar
Vervangingswaarden geluidschermen
Aan de hand van de vervangingswaarden en de theoretische levensduur zijn de reserveringen op
jaarbasis bepaald. De financiële onderbouwing hiervan is in bijlage 3 toegevoegd.
Type geluidscherm             Aantal      Vervangingskosten              Rest-           Reservering per
                                                                         levensduur      jaar
Metselwerk muur               120 m2      €     48.000,-                 48 jaar         € 1.000,-
Schanskorf keermuur           3572 m2     € 2.143.200,-                  48 jaar         € 44.650,-
Glas muur                     215 m2      € 752.500,-                    48 jaar         € 15.677,-
Totaal                                    € 2.943.700,-                                  € 61.327,-
                                                                                                Pagina 31
</pre>

====================================================================== Einde pagina 31 =================================================================

<br><br>====================================================================== Pagina 32 ======================================================================

<pre>                                                                 Beheerplan Civieltechnische Kunstwerken
3.2.5 Analyse Waterbak, Vissteigers & Vlonders
Onderstaande grafiek geeft een beknopte weergave van de toestand van het areaal;
                     Onderverdeling urgentieniveau's
                                 0%           14%
                                                                             Urgentie 1 (0-6 mnd.)
  57%                                                                        Urgentie 2 (6-24 mnd.)
                                                              29%            Urgentie 3 (24-60 mnd.)
                                                                             Urgentie 4 (nader onderzoek)
                                                                             Urgentie 5 (> 60 mnd.)
                                                 0%
De waterbak verkeert in goede staat. De kitvoegen van de omliggende randelementen zijn verouderd en
liggen grotendeels los. Jaarlijks moet de pompinstallatie onderhouden worden. Jaarlijks begroeiing in de
waterbak verwijderen voorkomt schade aan de pompinstallatie.
De steigers verkeren in redelijke tot goede staat. Het onderhoud beperkt zich tot het lokaal vervangen
van een aangetaste dekplank en het reinigen van de dekken.
Eén steiger verkeert in slechte staat. Het dek van de steiger bevindt zich rond de waterlijn en staat
regelmatig onder water. Door de continue wisseling van droog en nat is het hout in slechte staat. Bij
vervanging het dek van de steiger hoger boven de waterlijn situeren.
Steiger Nettenknoper                                  Waterbak Poldervaart, kitnaden versleten
 Pagina 32
</pre>

====================================================================== Einde pagina 32 =================================================================

<br><br>====================================================================== Pagina 33 ======================================================================

<pre> Beheerplan Civieltechnische Kunstwerken
De levensduur van de waterbak, vissteigers en vlonders is op basis van ervaringscijfers bepaald. Hiervoor
zijn de volgende levensduren gehanteerd:
Element type                                                                 Theoretische levensduur
Waterbak (beton)                                                             80 jaar
Vissteigers & Vlonders (hout)                                                25 jaar
Vissteigers & Vlonders (composiet)                                           40 jaar
Vervangingswaarden Waterbak, Vissteigers & Vlonders
Aan de hand van de vervangingswaarden en de theoretische levensduur zijn de reserveringen op
jaarbasis bepaald. De financiële onderbouwing hiervan is in bijlage 3 toegevoegd.
Type                          Aantal      Vervangingskosten              Rest-            Reservering per
                                                                         levensduur       jaar
Waterbak (beton)              1           € 64.800,-                     69 jaar          € 939,-
Vissteigers & Vlonders        5           € 47.160,-                     9 jaar           € 5.240,-
(hout)
Vlonders (composiet)          1           € 33.360,-                     25 jaar          € 1.335,-
Totaal                                    € 145.320,-                                     € 7.514,-
                                                                                                Pagina 33
</pre>

====================================================================== Einde pagina 33 =================================================================

<br><br>====================================================================== Pagina 34 ======================================================================

<pre>                                                                   Beheerplan Civieltechnische Kunstwerken
3.3 Signalen uit de wijk
Jaarlijks worden er vele meldingen en verzoeken vanuit de inwoners gedaan. Meldingen worden
geregistreerd in het programma InProcess en in behandeling genomen door de wijkcoördinator of de
beheerder.
 Onderstaande tabel geeft het aantal meldingen met betrekking tot civiele kunstwerken neer, verdeeld in
een aantal subcategorieën.
                                Soort melding                         2009       2010     2011     2012
                                Schade aan hekken                     12         17       11       3
                                Schade aan muurtjes                   2                            1
                                Schade aan bruggen                    1          6        2        1
                                Schade aan geluidswal                                              2
                                Graffiti op bruggen                              1        2        3
                                Graffiti op muurtjes                  1
                                Vervuiling bruggen                                        3
                                Vervuiling hekwerken                  1                   1
                                Gladheid bruggen                      1          3                 2
                                Gladheid viaducten                    1          2
                                Gladheid diverse                      7          16       7        12
                                (algen,grind,blad,olie)
                                Compliment over strooien                                  1
Het merendeel van de meldingen gaat om esthetische ongemakken, er kunnen geen conclusies met
betrekking tot de technische staat van de civiele kunstwerken aan verbonden worden.
                                                Vervuiling geluidscherm Wilhelminalaan
 Pagina 34
</pre>

====================================================================== Einde pagina 34 =================================================================

<br><br>====================================================================== Pagina 35 ======================================================================

<pre> Beheerplan Civieltechnische Kunstwerken
3.4 Conclusie
3.4.1 Sterke punten
       Door de aanleg van de nieuwste uitbreidingswijken zoals de Beuningse Plas kan er gesproken
        worden van een relatief jong kunstwerken areaal. Mede hierdoor is de kwaliteit van het beheer
        en onderhoud op basis niveau.
       De variatie in kunstwerken, bijvoorbeeld in een nieuwe wijk als Beuningse plas, geeft de
        openbare ruimte een luxe en ruimtelijke uitstraling.
       Nieuwe kunstwerken en kunstwerken die het groot onderhoud hebben doorlopen, zijn met
        duurzame materialen uitgevoerd.
3.4.2 Zwakke punten
       In de jaren ’80 wijken liggen nog een aantal houten bruggen, deze bereiken binnen afzienbare
        tijd (5-10 jaar) het einde van de levensduur en dienen kort na elkaar vervangen te worden.
        Doordat er pas sinds 2012 gereserveerd wordt voor vervanging en reconstructie, is er nog niet
        voldoende gespaard om deze vervangingen te bekostigen.
       De houten constructies zijn gevoelig voor het vormen van mossen en algen op de dekken. Deze
        veroorzaken gladheid, wat de veiligheid niet ten goede komt. Ongeacht beheerniveau dienen
        deze constructies jaarlijks te worden gereinigd om te kunnen voldoen aan de zorgplicht.Van
        deze bruggen wordt een lijst opgesteld, die in de uitvoeringsplannen apart benoemd worden.
       Door de ontwikkelingen van uitbreidingswijken zijn grote areaaltoenames in korte tijdsbestekken
        ontstaan. Hierdoor ontstaan grote pieken in het benodigde budget.
3.4.3 Kansen
       Omdat een groot deel van het areaal nog een lage leeftijd heeft, kan er nog op tijd aangevangen
        worden met reserveren voor reconstructie en groot onderhoud, om grote financiële uitgaven in
        de toekomst op te vangen.
       De civiele kunstwerken die in de jaren ’80 wijken te vinden zijn, zullen de komende jaren
        vervangen moeten worden. Door deze constructies te vervangen door duurzame materialen
        zoals composiet en staal kunnen de kosten voor zowel dagelijks als groot onderhoud verlaagd
        worden.
       Door de financiën voor beheer en onderhoud onder te brengen in een fonds kunnen de pieken
        in het onderhoud, ontstaan door de grote wijkontwikkelingen in het verleden, financieel worden
        opgevangen.
                                                                                                Pagina 35
</pre>

====================================================================== Einde pagina 35 =================================================================

<br><br>====================================================================== Pagina 36 ======================================================================

<pre>                                                                  Beheerplan Civieltechnische Kunstwerken
3.4.4 Risico’s
         De bouwcurve is dermate steil dat de eerste onderhoudsronde over een aantal jaar voor flink
          oplopende kosten zal zorgen.
De wijken binnen de Gemeente Beuningen zijn te onderscheiden doordat tijdens het ontwerp een eigen
identiteit per wijk is toegekend. Gedeeltelijk heeft dit te maken doordat er in de verschillende decennia
andere eisen aan de openbare ruimte werden gesteld, een ander gedeelte is te verklaren door de keuze
die is gemaakt om luxe wonen aan het water mogelijk te maken.
Hierdoor is een grote diversiteit in het kunstwerkenareaal ontstaan, welke niet altijd strookt met het
duurzaam inkoop beleid. Het is van belang om de inrichting van de openbare ruimte, zoals in het
verleden gekozen, af te wegen tegen de moderne, duurzame materialen waar nu uit gekozen kan
worden.Voor de ontwerpvrijheid die de Gemeente Beuningen hoog in het vaandel heeft staan, kan dit
wellicht kleine beperkingen met zich mee brengen.
De ervaring heeft inmiddels geleerd dat de logge houten bruggen uit de jaren ’80, indien deze aan
vervanging toe zijn, vervangen kunnen worden door duurzame stalen bruggen met een composiet of
kunststof dek, zonder dat afbreuk wordt gedaan aan de inrichting van de openbare ruimte.
Deze weg is de Gemeente Beuningen enkele jaren geleden ingeslagen door het vervangen van de
fietsbrug aan de Koningstraat. Deze brug zal dan ook als basis dienen voor alle in de jaren ’80
aangelegde bruggen. Dit komt zowel tegemoet in de wensen vanuit de kadernota Duurzaamheid, als wel
het omlaag brengen van de onderhoudskosten door meer eenduidigheid in het bruggenbestand.
                                                                                    Duurzame brug Koningstraat
Daar waar mogelijk, worden tijdens groot onderhoud de houten dekken vervangen door kunststof dekken
met een slijtlaag.
 Pagina 36
</pre>

====================================================================== Einde pagina 36 =================================================================

<br><br>====================================================================== Pagina 37 ======================================================================

<pre> Beheerplan Civieltechnische Kunstwerken
4.0 Visie
De komende vijf jaar (2014-2018) staan voor de gemeente Beuningen in het teken van een versobering
van de kwaliteit van de openbare ruimte (volgens HKOR). Met deze versobering wordt de vastgestelde
bezuinigingsdoelstelling in praktijk gebracht. De negatieve gevolgen van deze versobering voor de lange
termijn moeten echter zoveel mogelijk worden beperkt.
Wat deze versobering betekent, wordt in deze visie op hoofdlijnen weergegeven. In hoofdstuk 5 wordt dit
nader uitgewerkt. Naast het dagelijks beheer en onderhoud komen in deze visie ook actuele thema’s als
‘integraal werken’ en ‘duurzaamheid’ aan bod.
4.1 Beheer en onderhoud
Door cyclisch en systematisch beheer toe te passen ontstaat een structuur in het onderhoud. Hierdoor
zijn budgetten op de langere termijn steeds beter te voorspellen.
Het dagelijks beheer en onderhoud van de kunstwerken kan worden uitgesplitst in 4 thema’s;
1. Schoon
2. Heel & Veilig
3. Duurzaam
4. Controle en monitoring
Schoon:
Een schone buitenruimte vergroot het gebruiksgemak en het gevoel van veiligheid. Graffiti is een hier een
voorbeeld van. De aanwezigheid van graffiti op elementen in de Openbare Ruimte geeft mensen een
onveilig gevoel. Door het regelmatig reinigen van de kunstwerken kan met een kleine investering de
Openbare Ruimte weer tot een mooie (en voor het gevoel) veilige leefomgeving worden gemaakt.
In het kader van de versobering zal de frequentie van het reinigen afnemen. Echter, een gedeelte van het
areaal bevindt zich onder de bomen en zijn gevoelig voor de vorming van algen. Algen veroorzaken
gladheid op de dekken, waardoor de veiligheid af kan nemen. Versobering mag nooit ten koste gaan van
de veiligheid. Er wordt een aparte lijst opgesteld van deze bruggen en deze worden jaarlijks gereinigd.
Heel & veilig:
Gebruikers van de Openbare Ruimte mogen er vanuit gaan dat de elementen waar zij gebruik van
maken tijdens reizen of buitenverblijf, heel en veilig zijn.
Leuningen dienen vrij te zijn van uitstekende delen, en een brug, vlonder of steiger dient veilig toegankelijk
te zijn zonder oneffenheden.
Dit is de overheid tevens opgelegd bij wet, zij dienen hun beheer in te regelen dat zij voldoen aan de
zorgplicht.
Duurzaam:
Indien er onderhoud gepleegd word, of er delen van een constructie aan vervanging toe is, zal er gekeken
worden naar een duurzame oplossing.
                                                                                                    Pagina 37
</pre>

====================================================================== Einde pagina 37 =================================================================

<br><br>====================================================================== Pagina 38 ======================================================================

<pre>                                                                 Beheerplan Civieltechnische Kunstwerken
Zo wordt een houten brugdek in de toekomst vervangen door composiet of kunststof. Deze materialen
hebben een langere levensduur als hout, en een lagere onderhoudsfrequentie.
Civiele kunstwerken worden als maatwerk in de openbare ruimte aangelegd. Hierdoor zal in de
voorbereiding naar groot onderhoud en vervanging per element opnieuw gekeken moeten worden naar
nut & noodzaak.Wijken veranderen door de jaren heen, zo kan ook het gebruik van een element
veranderen. Zo kan een brug in de toekomst wellicht niet meer nodig zijn, of misschien dient er een
zwaarder of breder type aangebracht te worden, omdat er in de huidige tijd niet alleen voetgangers,
maar vele fietsers gebruik maken van de verbinding. Aanpassingen in de openbare ruimte moeten altijd
getoetst worden op juridische haalbaarheid. In veel gevallen moet een verkeersbesluit worden genomen.
Mogelijk moet een nieuw inrichtingsplan gemaakt worden.
Geluidwanden zijn een uitzondering hierop, het ontwerp mag dan vrij zijn, maar de noodzaak voor
geluidwanden worden afgedwongen in milieuwetgevingen en geluidsnormen.Toename in
verkeersintensiteiten kunnen oorzaak zijn voor het vroegtijdig aanpassen van ontwerp en constructie.
Controle en monitoring:
Vanuit de zorgplicht is opgelegd dat alle elementen minimaal 1 maal per jaar visueel geïnspecteerd
worden op veiligheid.Vijfjaarlijks worden alle kunstwerken globaal geïnspecteerd door een extern bureau,
die ook de constructieve veiligheid toetst.Versobering van het onderhoud vraagt om een gedegen
monitoring.We moeten nauwlettend de gevolgen van de versobering inzichtelijk hebben om bij
knelpunten voor de lange termijn te kunnen ingrijpen. Gedurende de periode van versobering wordt de
frequentie van de globale inspectie door een extern bureau daarom verhoogd naar driejaarlijks.
4.2 Vervanging en reconstructies
De openbare ruimte is steeds in beweging, het gebruik ervan is door de tijd heen nogal gewijzigd. De
vraag is of bijvoorbeeld een brug, die al meer als 30 jaar in gebruik is, bij vervanging nog steeds hetzelfde
doel moet dienen. Een element, die voor 60 jaar wordt aangelegd, kan ten tijde van vervanging niet meer
voldoen aan de wensen en eisen van de huidige tijd.
Zoals eerder genoemd, is de aanleg van een civiel kunstwerk maatwerk. Dit maatwerk zal ten tijde van
vervanging goed moeten worden onderzocht. Doel, nut en noodzaak zal opnieuw tegen de lamp moeten
worden gehouden, voordat er een nieuw element wordt gebouwd.
Om de benodigde budgetten in de tijd te kunnen zetten, is er vanuit gegaan dat het areaal gelijk blijft,
met dezelfde doelen. Bij wijzigingen van een doel van een element (bijv. een fietsbrug die een
verkeersbrug wordt) moet het areaal, en de bijbehorende budgetten, worden herzien.
 Pagina 38
</pre>

====================================================================== Einde pagina 38 =================================================================

<br><br>====================================================================== Pagina 39 ======================================================================

<pre> Beheerplan Civieltechnische Kunstwerken
5.0 Maatregelen en acties
Het beheer/onderhoudsplan is opgesteld voor de periode 2013-2018, met een doorkijk naar 10 jaar. De
eerste vijf jaren hebben een aanzienlijke mate van zekerheid. Daarna neemt de onzekerheid in de tijd
toe. Om hier controle over te houden wordt elk jaar een globale visuele inspectie uitgevoerd (intern) en
elke vijf jaar een uitgebreide technische inspectie (extern). Hierdoor wordt gewerkt met actuele
gegevens en kan goed grip gehouden worden op de onderhoudskosten en de ontwikkeling van de
kwaliteit van de kunstwerken. Na uitvoering van de jaarlijkse globale inspectie wordt de planning
bijgesteld en na uitvoering van de uitgebreide technische inspectie wordt het beheerplan geactualiseerd.
5.1 Achterstallig beheer en onderhoud
In hoofdstuk 3 is uitgebreid ingegaan op de onderhoudstoestand van het kunstwerken areaal. Hieruit
blijkt dat er momenteel sprake is van een kleine achterstand in het onderhoud. Een aantal kunstwerken
hebben het einde van hun levensduur bereikt en staan op de planning voor vervanging.
Een overzicht van deze kunstwerken is te vinden in paragraaf 5.3, de kosten voor deze vervangingen zijn
terug te vinden in paragraaf 6.4.
De achterstand in het onderhoud is vooral terug te vinden in rotte beplanking, achterstand in
schilderwerk en vandalisme. Daar het grootste deel van het achterstallige onderhoud betrekking heeft op
de bruikbaarheid van het kunstwerk, moeten deze maatregelen naast de reguliere cyclus, binnen een
jaar, uitgevoerd te worden.
Een compleet overzicht van de achterstanden is bijgevoegd in bijlage 5.
In onderstaande tabel is een uitsplitsing gemaakt van de kosten om het achterstallig onderhoud weg te
werken, afgezet tegen het type kunstwerk.
Kunstwerktype                                           (Eenmalige) kosten
Bruggen                                                 € 6.200
Tunnels en onderdoorgang                                €0
Geluidschermen                                          € 1.200
Keermuur                                                € 2.500
Waterbak & Vissteigers                                  € 5.000
                                                        € 14.900
                                                                                                Pagina 39
</pre>

====================================================================== Einde pagina 39 =================================================================

<br><br>====================================================================== Pagina 40 ======================================================================

<pre>                                                                       Beheerplan Civieltechnische Kunstwerken
5.2 Dagelijks beheer en onderhoud
Voor de kunstwerken zijn de onderhoudskosten voor de komende jaren doorberekend. Deze zijn in 3
beheerniveaus uiteengezet, te weten: Optimaal, Basis en Minimaal.
Optimaal onderhoud
Een hoge onderhoudsfrequentie verhoogt het aanzien van de civiele kunstwerken. Kunstwerken zullen er
als nieuw bijliggen. Er is geen sprake van graffiti of zichtbare schade aan oppervlakken en leuningen.
Schilderwerk is van een hoog niveau en technisch zijn de constructies van een hoog niveau. De kosten
voor een optimaal niveau zijn aanzienlijk, maar zullen vooral visueel effect hebben. Een hoge
onderhouds-frequentie kan wenselijk zijn op bijzondere locaties, bijvoorbeeld de entree of in de omgeving
van een bezienswaardigheid.
Basis onderhoud
Bij niveau basis wordt het onderhoud aan de kunstwerken in een dusdanige interval uitgevoerd, dat
veiligheid, gebruik, duurzaamheid, toegankelijkheid en aanzien gewaarborgd is, tegen redelijke kosten.
Bij een basis niveau kan enige graffiti en zichtbare schade waarneembaar zijn. Schilderwerk is van goede
kwaliteit, maar mag plaatselijk oneffenheden vertonen.Verhardingen en dekken voldoen aan de
vlakheideisen en vertonen weinig schade. Technisch onderhoud is op orde. Kapitaalsvernietiging treedt op
een basis niveau niet op.
Minimaal onderhoud
De frequentie van het onderhoud wordt verder verlaagd. Het gevolg van de verlaging van de
onderhoudsfrequentie is dat de theoretische levensduur van de kunstwerken afneemt. Dit word geschat
op 10% van de levensduur.Wanneer gekozen wordt voor een minimaal onderhoud zullen de jaarlijkse
kosten voor vervanging en groot onderhoud stijgen.
Bij minimaal niveau is sprake van duidelijk zichtbare schade. Schilderwerk bladdert, leuningen en
hekwerken mogen deuken hebben, verhardingen vertonen gaten en oneffenheden, aanrijdschades worden
minder snel verholpen.Technisch onderhoud loopt achterstand op en zorgt uiteindelijk voor
kapitaalsvernietiging.
Aan de zorgplicht zal op lange termijn niet in alle gevallen meer kunnen worden voldaan.
         Aanstootgevende of racistische graffiti dient wettelijk binnen 24 uur te worden verwijderd. Dit staat los
          van de keuze van beheerniveau en wordt gefinancierd uit een incidenteel budget dat hier jaarlijks voor ter
          beschikking gesteld wordt.
 Pagina 40
</pre>

====================================================================== Einde pagina 40 =================================================================

<br><br>====================================================================== Pagina 41 ======================================================================

<pre> Beheerplan Civieltechnische Kunstwerken
                                Optimaal  Basis    Minimaal Doel
Maatregel                       interval  interval interval
Cyclisch onderhoud:
Visuele inspectie               1 jaar    1 jaar   1 jaar   Bepalen onderhoudsstaat en bijstellen
                                                            planning.
Globale Inspectie               5 jaar    5 jaar   3 jaar   Bepalen technische staat, opstellen
                                                            meerjaren planning en bijstellen
                                                            beheerplan.
Schilderwerk                    7 jaar    8 jaar   10 jaar  Conservering constructie, interval
                                                            bepaald mede het aanzicht.
Reinigen                        1 jaar    2 jaar   3 jaar   Verlengen levensduur door verwijderen
                                                            aanslag en oneffenheden. Reinigen
                                                            van de dekken draagt bij aan de
                                                            veiligheid van de gebruiker.
Ophalen bestrating              5 jaar    6 jaar   7 jaar   Voldoen aan zorgplicht, borgen
                                                            veiligheid gebruiker.
Aanbrengen slijtlagen           7 jaar    9 jaar   12 jaar  Conservering constructie, borgen
                                                            veiligheid gebruiker.
Onderhoud taluds                5 jaar    7 jaar   10 jaar  Borgen stabiliteit van de constructie.
Voegovergangen                  1 jaar    1 jaar   1 jaar   Verlengen levensduur constructie,
(reinigen)                                                  opsporen afwijkingen, voorkomen van
                                                            waterintreding onderconstructie.
Schilderwerk (klein)            3 jaar    4jaar    2 jaar   Bijwerken kleine oneffenheden ter
                                                            voorkoming van vochtintreding in de
                                                            constructie.
Slijtlagen (klein)              3 jaar    3 jaar   2 jaar   Conservering constructie, borgen
                                                            veiligheid gebruiker.
Verwijderen begroeiing          1 jaar    2 jaar   3 jaar   Voorkomen schade aan taluds en
                                                            onderconstructie. (wortelgroei)
                                                                                   Pagina 41
</pre>

====================================================================== Einde pagina 41 =================================================================

<br><br>====================================================================== Pagina 42 ======================================================================

<pre>                                                                     Beheerplan Civieltechnische Kunstwerken
Zoals eerder omschreven in dit beheerplan zijn de meeste civiele kunstwerken gecentraliseerd in een
drietal wijken. Deze kunstwerken zijn per wijkontwikkeling in een kort tijdsbestek aangelegd.Voor het
uitgaven patroon kunnen we dan ook de volgende curve verwachten:
                     25
                     20
   Aantal Objecten
                     15
                                                                                             Schilderen
                     10
                                                                                             Slijtlagen
                     5                                                                       Voegen metselwerk
                     0
                                              Jaartal
Graf. Onderhoudscurves cyclisch onderhoud m.b.t. wijkontwikkeling
Bovenstaande grafiek toont de kostencurve voor kort cyclisch onderhoud op een basis niveau. De
horizontale as toont hierbij de jaartallen, in verhouding tot het aantal te onderhouden bruggen in dat
jaar.
In deze curve is goed terug te lezen wat een grote nieuwbouw ontwikkeling zoals bijvoorbeeld Rietlanden
voor gevolgen heeft voor het dagelijks beheer.
Om deze curves niet terug te zien in de begroting is het zeer wenselijk om het budget voor beheer en
onderhoud om te vormen naar een fonds.
 Pagina 42
</pre>

====================================================================== Einde pagina 42 =================================================================

<br><br>====================================================================== Pagina 43 ======================================================================

<pre> Beheerplan Civieltechnische Kunstwerken
Beheerkosten dagelijks beheer - eigendommen
Onderstaande tabel geeft op de drie eerder omschreven beheerniveaus de gemiddelde kosten per jaar
weer. De steile bouwcurves, zoals omschreven op de vorige pagina zijn hierbij afgevlakt over de lange
termijn. De onderbouwingen van de verschillende kunstwerktypes zijn terug te vinden in bijlage 4.
                                         Optimaal              Basis                 Minimaal
Bruggen                                  € 164.356             € 114.534             € 101.719
Duikerbruggen                            €   8.903             €    6.105            €     5.634
Tunnels en                               € 25.772              € 17.558              € 15.153
onderdoorgang
Kerende                                  € 37.074              € 19.778              € 14.061
constructies
Geluidschermen                           € 32.252              € 17.580              € 12.987
Waterbak,                                € 5.847               € 5.581               €    5.741
vissteigers,
vlonders
Totaal                                   € 274.204             € 181.136             € 155.295
Beheerkosten dagelijks beheer – gedeelde eigendommen
Het beheer van civiele kunstwerken in de gemeente Wijchen is vastgesteld op niveau basis. De
onderbouwing van de werkzaamheden is terug te vinden in bijlage 4.
Onderstaande tabel geeft de kosten per jaar weer.
                        Brug                 Brug
                        Wezelsedijk          Wilhelminalaan
                        25% Beuningen       35%
                                            Beuningen
Inspectie               € 7                 € 10
Reinigen                € 240
Schilderwerk            € 25                € 27
(klein)
Slijtlaag               € 194               € 258
Voegovergang            € 547
Totaal per brug         € 1013              € 295
Totaal                                                           € 1308
                                                                                               Pagina 43
</pre>

====================================================================== Einde pagina 43 =================================================================

<br><br>====================================================================== Pagina 44 ======================================================================

<pre>                                                              Beheerplan Civieltechnische Kunstwerken
Beheerkosten dagelijks beheer – geen eigendommen
Het beheer van civiele kunstwerken in eigendom van Rijkswaterstaat en provincie zijn vastgesteld op
niveau basis. Werkzaamheden aan deze kunstwerken bevatten onder andere: onderhoud aan de
asfaltdeklaag inclusief markeringen, onderhoud van de openbare verlichting en straatmeubilair, reinigen
van wanden en pilaren, reinigen goten en kolken. Alle werkzaamheden zijn uitgesplitst in de
beheerovereenkomst van Rijkswaterstaat, geboekt onder nummer CB12.00011 en terug te lezen in
bijlage 1.
De financiële onderbouwing van onderstaande kosten is terug te vinden in bijlage 4.
Niveau Basis                      Kunstwerken                          Kunstwerken
                                  RWS                                  Provincie
Maatregel
Inspectie (jaarlijks)             €     210                            €     30
Reinigen
(2 jaarlijks)                     € 4.250                              € 300
Asfaltdeklaag
(10 jaarlijks)                    € 1.722                              € 275
Geleiderail
(inspectie verbindingen
2 jaarlijks)                      €    500                             n.v.t.
Totaal                            € 6.732                              € 605
 Pagina 44
</pre>

====================================================================== Einde pagina 44 =================================================================

<br><br>====================================================================== Pagina 45 ======================================================================

<pre> Beheerplan Civieltechnische Kunstwerken
5.3 Vervangingen en reconstructies
Reserveringen vervangingen
Het ruime kunstwerken areaal, hoofdzakelijk gebouwd in slechts 3 bouwperioden, heeft tot gevolg dat
grote investeringen in de toekomst flinke druk uit kunnen oefenen op de gemeentelijke begroting. In
paragraaf 3.2 is omschreven wat de vervangingswaarden van de verschillende types kunstwerken zijn, zij
hebben samen een kapitaalswaarde van circa € 20.200.000,-.
Het is zeer aan te bevelen tijdig te starten met het reserveren van gelden voor de vervanging van
kunstwerken in de toekomst. Indien op dit moment gestart wordt met het reserveren van gelden, ziet de
opbouw er als volgt uit:
                                            Reservering per jaar
Bruggen                                     € 315.792,-
Tunnels en                                  € 20.493,-
onderdoorgang
Kerende                                     € 34.174,-
constructies
Geluidschermen                              € 61.327,-
Waterbak,                                   €   7.514,-
vissteigers,
vlonders
Totaal                                      € 439.300,-
De tijd laat het niet toe om deze bedragen voor vervanging te reserveren. Daarom worden te vervangen
civiele kunstwerken in eerste instantie bekostigd uit het vervangingsfonds, indien de dekking uit het
vervangingsfonds onvoldoende is, zal er in de begrotingsrapportage een post voor nieuw beleid worden
opgevoerd.
                                                                                                 Pagina 45
</pre>

====================================================================== Einde pagina 45 =================================================================

<br><br>====================================================================== Pagina 46 ======================================================================

<pre>                                                                 Beheerplan Civieltechnische Kunstwerken
Vervangingen 2014-2018
3 bruggen en een vissteiger hebben het einde van hun levensduur bereikt. De bruggen liggen in de wijk
Viermorgen en in de wijk Blanckenburg en zijn aangelegd in 1987. Ook de brug in de Uiterwaard heeft
de einde levensduur bereikt. Het laatste kunstwerk dat binnen 5 jaar de einde levensduur bereikt is de
vissteiger aan de Glazenier. Deze steiger ligt in het hart van de wijk Tinnegieter.
Als bovenstaande elementen allemaal vervangen worden, is de opgave € 345.600,-. Dit bedrag ligt ver
boven de reservering die reeds gemaakt is in het vervangingsfonds. Om deze reden zijn er een aantal
keuzes gemaakt. Deze keuzes worden hieronder omschreven.
Brug Koningstraat:
Het parkje tussen de Vulckestraat en de Koningstraat kent 3 toegangsbruggen, waarvan 1 het einde van
de levensduur heeft bereikt (rood omcirkeld). Omlooptijden veranderen minimaal, als deze brug vervalt.
De brug in de Koningstraat wordt niet vervangen en het toegangspad wordt verwijderd.
Brug Mijl / Snees:
In een eerder project in 2013 is al overgegaan tot het verwijderen van de voetgangersbrug bij de Are
(blauw). De brug Mijl / Snees (rood) dient voor de wandelstructuur binnen de wijk te worden vervangen
in 2015.
 Pagina 46
</pre>

====================================================================== Einde pagina 46 =================================================================

<br><br>====================================================================== Pagina 47 ======================================================================

<pre> Beheerplan Civieltechnische Kunstwerken
Brug Uiterwaard:
Eind 2012 is de brug in de Uiterwaard afgekeurd voor gebruik door voertuigen. Uit onderzoek is
gebleken dat het brugdek in beheer is van Gemeente Beuningen. Vervangen van de brug, zodat er groot
landbouwverkeer over kan passeren is erg kostbaar. Daarom wordt de brug vervangen door een fiets-
voetgangers brug en wordt voor de agrariërs een bypass onderlangs de zomerkade gelegd. De bypass zal
sober worden uitgevoerd en ontwerp gaat in samenspraak met Waterschap Rivierenland, die beheerder is
van de dijken en de gebruikers van het gebied.
Vissteiger Glazenier:
De vissteiger aan de Glazenier ligt veelal onder water. De vissteiger wordt verwijderd en de openbare
ruimte er omheen aangepast aan de nieuwe situatie.
De financiële gevolgen van bovenstaande keuzes zijn terug te lezen in de financieringsstrategie (bijlage 7)
van dit beheerplan. Financiën zijn verplaatst naar de bijlage omdat de bovengenoemde aanpassingen nog
aanbesteed gaan worden en zijn daarom niet openbaar.
                                                                                                Pagina 47
</pre>

====================================================================== Einde pagina 47 =================================================================

<br><br>====================================================================== Pagina 48 ======================================================================

<pre>                                                              Beheerplan Civieltechnische Kunstwerken
5.4 Groot onderhoud
Onder het groot onderhoud worden werkzaamheden verstaan die intervallen groter dan 10 jaar hebben,
bijvoorbeeld het vervangen van een brugdek, het vervangen van de voegovergangen of het vervangen van
de leuningen.
Deze onderhoudsmaatregelen zijn bedoeld om de duurzaamheid, gebruik en het aanzien van de brug te
waarborgen.Tevens zijn alle bovengenoemde maatregelen levensduurverlengend.
Uit de inspectie blijkt dat er de komende 5 jaar geen maatregelen voor groot onderhoud nodig zijn.
Brug Veendonk – Kleidonk
 Pagina 48
</pre>

====================================================================== Einde pagina 48 =================================================================

<br><br>====================================================================== Pagina 49 ======================================================================

<pre> Beheerplan Civieltechnische Kunstwerken
5.5 Beheerorganisatie
Het is noodzakelijk dat de gemeente de beheergegevens van de kunstwerken op orde heeft. Daarmee
kan een actueel en betrouwbaar inzicht gegeven worden in de te verwachten onderhoudskosten en het
te beheren areaal. Daarnaast is het een bewijsmiddel waarmee verantwoord wordt dat de gemeente aan
de zorgplicht voldoet.
Onderstaand schema omschrijft het proces beheer Civieltechnische kunstwerken.
                • Actualiseren areaal
  Actuali-satie • Verwerken uitgevoerd onderhoud
                • Uitvoeren inspectie
   Informatie   • Opstellen & verwerken maatregeltoets
                • Vaststellen prioriteiten
  Planvorming   • Opstellen begroting
                • Opstellen meerjarenbegroting
  Beheerplan    • Vaststellen beheerplan
                • Uitvoeren maatregelen
 Onderhouden
Actualisatie:
Bijwerken areaal, verwerken uitgevoerd onderhoud. Areaal aanvullen met nieuwe objecten en coderen.
Informatie:
Jaarlijks uitvoeren van een visuele inspectie zodat planningen eventueel bijgesteld kunnen worden.
Jaarlijkse schouw is tevens een verplichting vanuit de zorgplicht.
5 jaarlijks word er de visuele inspectie vervangen door een externe, globale inspectie. De inspecteurs die
deze globale inspectie uitvoeren zullen ook de nieuwe maatregeltoets opstellen.
Planvorming:
Naar aanleiding van de schouw zal er opnieuw geprioriteerd worden. De aangepaste maatregeltoets is
de input voor het raamcontract en word jaarlijks als deelopdracht uitgevoerd.
Beheerplan:
                                                                                                 Pagina 49
</pre>

====================================================================== Einde pagina 49 =================================================================

<br><br>====================================================================== Pagina 50 ======================================================================

<pre>                                                                Beheerplan Civieltechnische Kunstwerken
Vanuit de maatregeltoets kan de meerjarenbegroting opgesteld worden. Met alle verzamelde
areaalgegevens en eventuele aanpassingen van beleidskaders kan het beheerplan geactualiseerd en
vastgesteld worden.
Onderhouden:
Onderhouden van civieltechnische kunstwerken is specialistisch werk. Door de grote diversiteit aan
materialen is het lastig om het complete maatregelenpakket in één raamcontract te omvatten. Om de
kwaliteit en deskundigheid van de inschrijvers te kunnen garanderen, kan voorafgaand een voorselectie
plaatsvinden op basis waarvan verschillende aannemers uitgenodigd worden om in te schrijven.
Kleine onderhoudsmaatregelen, zoals het vervangen van een dekplank of het aanstraten van een toerit
worden uitgevoerd in eigen beheer. Ook het reinigen van de objecten gebeurd door eigen medewerkers.
Hiervoor is een meerjaren planning opgesteld.
Cyclisch onderhoud, bijvoorbeeld het schilderen van leuningen, leent zich prima voor een raamcontract
voor middellange termijn (bijvoorbeeld 5 jaar). Door enkel schilderwerk in het contract op te nemen kan
de kwaliteit worden gecontinueerd. Hierdoor blijven de kosten beheersbaar.Tevens kan door dit contract
apart op de markt te brengen, dit onderhands, maar lokaal aanbesteed worden.
Slijtlagen, op zowel kunststof als houten dekken, kunnen ook naar aanleiding van de maatregeltoets in
raamcontract voor 5 jaar aanbesteed worden.
 Pagina 50
</pre>

====================================================================== Einde pagina 50 =================================================================

<br><br>====================================================================== Pagina 51 ======================================================================

<pre> Beheerplan Civieltechnische Kunstwerken
6.0 Financieel
6.1 Beschikbare financiële middelen
 Voor het beheer en onderhoud van de Civieltechnische Kunstwerken is jaarlijks een budget beschikbaar
van € 80.000,-
De brugdekken zijn momenteel nog verwerkt in het wegenbeheer. Voor elke m2 verharding word jaarlijks
een bedrag ter beschikking gesteld. Dit bedrag wordt jaarlijks geïndexeerd en bedraagt voor 2012
 € 0,82 per vierkante meter.Voor een oppervlakte aan brugdekken van 9820 m2 betekent dit een
bedrag van € 8.050,-
De reiniging word op dit moment verzorgd door een vaste inleenkracht van Breed. Deze personele
kosten bedragen € 14.000,- .
De jaarlijkse visuele inspectie wordt uitgevoerd door de civieltechnisch beheerder en de buitendienst
medewerker. Deze personele kosten bedragen € 7.000,-.
Diverse kleine onderhoudsmaatregelen, bijvoorbeeld een plank vervangen of het aanstraten van een
toerit naar een brug, worden door onze eigen buitendienst uitgevoerd. Gemiddeld word hier per jaar
€ 14.500,- aan besteed.
Kostenplaats (budgetten)                               Begroot
42104020 Beheer civielt. kunstwerken                   € 80.000,-
69133060 Voorziening wegenonderhoud                    € 8.050,-
Uitvoeren Reiniging (intern)                           € 14.000,-
Uitvoeren jaarlijkse inspectie (intern)                € 7.000,-
Dagelijks onderhoud, klein onderhoud (intern)          € 14.500,-
Totaal                                                 € 123.550,-
Omdat het areaal de laatste jaren aanzienlijk is toegenomen en het groot onderhoud en vervanging in de
komende jaren toeneemt is vanaf 2012 een fonds ten behoeve van het beheer en onderhoud ingesteld
bovenop het beschikbare budget. Dit fonds zal jaarlijks worden aangevuld met € 25.000,-
Kostenplaats (fonds)                                   Begroot
69133069 Voorziening civielt. kunstwerken              € 25.000,-
(vervanging)
Totaal                                                 € 25.000,-
                                                                                                 Pagina 51
</pre>

====================================================================== Einde pagina 51 =================================================================

<br><br>====================================================================== Pagina 52 ======================================================================

<pre>                                                               Beheerplan Civieltechnische Kunstwerken
6.2 Benodigde financiële middelen
Bij het doorrekenen van de financiële middelen is uitgegaan van een gemiddelde uitgave per jaar. Gezien
de bouwtermijn van de kunstwerken is het wenselijk de financiële behoefte op te bouwen in een
fondsvorming, om een te grote belasting op de gemeentelijke begroting in de toekomst te voorkomen.
Onderstaande tabel geeft in samenvatting de verschillende kostenaspecten van het beheer en onderhoud
van het civiele kunstwerkenareaal weer.
Uitgaven           Onderhoudsvorm               Optimaal          Basis              Minimaal
Structureel        Dagelijks beheer             € 274.204         € 181.136          € 155.295
                   en onderhoud
                   Gedeeld eigendom             €    1.308        €    1.308         €    1.308
                   Beheer – geen eigendom-      €    7.337        €    7.337         €    7.337
Totaal                                          € 282.849         € 189.781          € 163.940
Incidenteel        Achterstallig                € 14.900          € 14.900           € 14.900
2014
6.3 Uitwerking financiën
post                                bedrag
Beschikbaar budget                  € 123.550
Benodigd budget minimaal
niveau                              € 163.940
Totaal                              € 40.390-
Benodigd budget op een minimaal niveau (versobering HKOR) is € 163.940,- , beschikbaar slechts
 € 123.550,-. Dit betekend een tekort van € 40.390,-. In de financieringsstrategie (bijlage 5) wordt nader
toegelicht hoe met dit tekort wordt omgegaan.
 Pagina 52
</pre>

====================================================================== Einde pagina 52 =================================================================

<br><br>====================================================================== Pagina 53 ======================================================================

<pre> Beheerplan Civieltechnische Kunstwerken
   6.4 Vervangingsopgave 2014-2018
De totale vervangingskosten in de komende beheerperiode bedragen € 345.600,-.
Omdat de reservering niet toereikend is voor vervanging van alle elementen is een aantal keuzes
gemaakt., die in de financieringsstrategie zijn opgenomen.
De financieringsstrategie is opgenomen in bijlage 5.
  6.5 Achterstallig onderhoud
Zoals omschreven in paragraaf 5.1 bedraagt het achterstallig onderhoud in 2014 ca. € 15.000. Dit
achterstallig onderhoud is grotendeels te verklaren door externe omstandigheden, zoals aanrijdschade en
vandalisme.Voor het wegwerken van dit achterstallig onderhoud is op de begroting voor 2014 een
eenmalige prioriteit toegevoegd aan het budget, met een omvang van € 37.500,-
                                                                                               Pagina 53
</pre>

====================================================================== Einde pagina 53 =================================================================

<br><br>====================================================================== Pagina 54 ======================================================================

<pre>                                                                Beheerplan Civieltechnische Kunstwerken
7.0 Vervolg
7.1 Communicatie
De beheerplan civiele kunstwerken wordt op de eerste plaats ingezet als verantwoording aan het college
voor het uit te voeren beheer. Op basis van de aangegeven planning en noodzakelijke werkwijze wordt
aan de gemeenteraad gevraagd hiermee akkoord te gaan en de benodigde budgetten beschikbaar te
stellen.
Daarnaast is het beheerplan voor de ambtenaar een naslagwerk bij de uitvoering van de dagelijkse
werkzaamheden. De wijze waarop het beheer wordt uitgevoerd is in het beheerplan onderbouwd. Deze
onderbouwing kan de ambtenaar één op één inzetten bij de communicatie met burgers.
In het beheerplan zijn ook berekeningen en afwegingen gemaakt. Deze onderdelen zijn vooral van
belang voor de gemeentelijke organisatie. Met deze gegevens moet zorgvuldig worden omgegaan en
worden dan ook niet ingezet bij externe communicatie. Hieronder is hiervan een overzicht opgenomen.
Planonderdeel                                          Toepassing
3 Inventarisatie en analyse                            Intern en extern
                                                                 college en burgers inzicht geven in de
                                                                    knelpunten die aanwezig zijn.
4 Visie                                                Intern en extern
                                                                 de gemeentelijke ambitie met
                                                                    betrekking tot civiele kunstwerken
                                                                    verduidelijken.
5 Maatregelen en acties                                Intern
                                                                 Voorstel voor onderhoud en
                                                                    vervanging voorleggen aan het
                                                                    college van B&W.
                                                       Extern
                                                                 Burgers duidelijk maken wat de
                                                                    gemaakte keuzes betekenen voor het
                                                                    onderhoud en vervanging inclusief de
                                                                    termijn waarop dit gaat gebeuren.
6 Financiën                                            Intern
                                                                 Financiële gevolgen van bepaalde
                                                                    keuzes toelichten.
Voorafgaand en tijdens de uitvoering van de diverse werkzaamheden worden burgers door middel van de
gemeentelijke website op de hoogte gehouden van de planning en voortgang. Daar waar
werkzaamheden voor grote hinder zorgen, zoals bijvoorbeeld een tijdelijke afsluiting van een brug, zullen
bewoners worden geïnformeerd door vooraankondigingborden ter plaatse van de werkzaamheden. Indien
er sprake is van langere hinder, zoals bijvoorbeeld vervanging van een brug, zullen direct
belanghebbenden worden aangeschreven middels een brief.
 Pagina 54
</pre>

====================================================================== Einde pagina 54 =================================================================

<br><br>====================================================================== Pagina 55 ======================================================================

<pre> Beheerplan Civieltechnische Kunstwerken
7.2 Integraal werken
Met goed integraal beheer kunnen de uitvoeringskosten en overlast voor weggebruikers significant
worden gereduceerd. Dit kan onder andere worden gerealiseerd door werkzaamheden goed op elkaar af
te stemmen en relaties te zoeken met andere disciplines. Op deze manier verbeteren we de integrale
zorg voor onze leefomgeving. Het is echter onmogelijk, maar wel het streven, om alle werkzaamheden
integraal uit te voeren. In de praktijk blijkt dat men gemiddeld 50% van de reconstructies, rehabilitaties
en groot onderhoudswerkzaamheden integraal kan uitvoeren.
Een aantal oorzaken die integraal beheer kunnen belemmeren zijn:
              het kan op basis technische, maatschappelijke of veiligheidsredenen noodzakelijk zijn om
               een maatregel snel uit te voeren.
              calamiteiten.
              budgetbeperkingen.
Integraal beheer is een middel en geen doel op zich. Om dit middel zo goed mogelijk gestalte te kunnen
geven binnen de gemeentelijke organisatie is voor het integraal werken is het BBO-pad vastgesteld.
                                                                                                 Pagina 55
</pre>

====================================================================== Einde pagina 55 =================================================================

<br><br>====================================================================== Pagina 56 ======================================================================

<pre>             Beheerplan Civieltechnische Kunstwerken
 Pagina 56
</pre>

====================================================================== Einde pagina 56 =================================================================

<br><br>====================================================================== Pagina 57 ======================================================================

<pre> Beheerplan Civieltechnische Kunstwerken
Bijlagen
  Bijlage 1 Beheerovereenkomsten
Beheerovereenkomst Rijkswaterstaat
 Intern registratienummer CB12.0001
“Overeenkomst inzake aanleg, eigendom, beheer, onderhoud en aansprakelijkheid in verband met de
verbreding van rijksweg A50” (2012)
Beheerovereenkomst Rijkswaterstaat
“Regelingen eigendom, beheer en onderhoud van de ongelijkvloerse kruisingen Ficarystraat en Ewijkse Steeg
te Ewijk” (1976 – Archief Nijmegen)
Beheerovereenkomst Provincie Gelderland
“Weg S107, gedeelte rijksweg 75- S103 viaduct in Betenlaan” (1974 - Archief Nijmegen)
                                                                                                  Pagina 57
</pre>

====================================================================== Einde pagina 57 =================================================================

<br><br>====================================================================== Pagina 58 ======================================================================

<pre>             Beheerplan Civieltechnische Kunstwerken
 Pagina 58
</pre>

====================================================================== Einde pagina 58 =================================================================

<br><br>====================================================================== Pagina 59 ======================================================================

<pre> Beheerplan Civieltechnische Kunstwerken
  Bijlage 2 Overzichtstekening bruggen
                                           Pagina 59
</pre>

====================================================================== Einde pagina 59 =================================================================

<br><br>====================================================================== Pagina 60 ======================================================================

<pre>             Beheerplan Civieltechnische Kunstwerken
 Pagina 60
</pre>

====================================================================== Einde pagina 60 =================================================================

<br><br>====================================================================== Pagina 61 ======================================================================

<pre> Beheerplan Civieltechnische Kunstwerken
  Bijlage 3 Vervangingswaarden
                                           Pagina 61
</pre>

====================================================================== Einde pagina 61 =================================================================

<br><br>====================================================================== Pagina 62 ======================================================================

<pre>             Beheerplan Civieltechnische Kunstwerken
 Pagina 62
</pre>

====================================================================== Einde pagina 62 =================================================================

<br><br>====================================================================== Pagina 63 ======================================================================

<pre> Beheerplan Civieltechnische Kunstwerken
  Bijlage 4 Beheer- en onderhoudskosten
                                           Pagina 63
</pre>

====================================================================== Einde pagina 63 =================================================================

<br><br>====================================================================== Pagina 64 ======================================================================

<pre>             Beheerplan Civieltechnische Kunstwerken
 Pagina 64
</pre>

====================================================================== Einde pagina 64 =================================================================

<br><br>====================================================================== Pagina 65 ======================================================================

<pre> Beheerplan Civieltechnische Kunstwerken
  Bijlage 5 financieringsstrategie
                                           Pagina 65
</pre>

====================================================================== Einde pagina 65 =================================================================

<br><br>====================================================================== Pagina 66 ======================================================================

<pre>             Beheerplan Civieltechnische Kunstwerken
 Pagina 66
</pre>

====================================================================== Einde pagina 66 =================================================================

<br><br>